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Protokół nr 10 
z posiedzenia Komisji Rolnictwa i Terenów Wiejskich 

Sejmiku Województwa Śląskiego 
w dniu 10 grudnia 2019 roku 

Sala Szara, Urząd Marszałkowski w Katowicach , ul. Ligonia 46. 
 

Posiedzenie prowadził Pan Rafał Kandziora, Przewodniczący Komisji Rolnictwa 
i Terenów Wiejskich. Członkowie Komisji zgodnie z listą obecności (załącznik nr 1 do 
protokołu). W posiedzeniu uczestniczyli także goście zgodnie z listą obecności 
(załącznik nr 2 do protokołu). 
 
PORZĄDEK POSIEDZENIA 

1. Otwarcie posiedzenia, przyjęcie porządku.  
2. Zaopiniowanie projektu uchwały Sejmiku Województwa Śląskiego w sprawie 
określenia ogólnej powierzchni przeznaczonej pod uprawy maku i konopi włóknistych 
oraz rejonizacji tych upraw w roku 2020 na terenie województwa śląskiego.  
3. Sprawy różne.  
 
Ad. 1 
Otwarcie posiedzenia, przyjęcie porządku. 
Przewodniczący Komisji Rafał Kandziora otworzył posiedzenie Komisji, powitał 
wszystkich obecnych – zaproszonych gości oraz członków Komisji.  
Przewodniczący stwierdził quorum potrzebne do podejmowania opinii i wniosków 
przez Komisję. Następnie przedstawił proponowany porządek posiedzenia przesłany 
pocztą. Wobec braku propozycji zmiany porządku poddał przyjęcie porządku 
posiedzenia pod głosowanie. 
Komisja jednogłośnie (za:8) przyjęła proponowany porządek posiedzenia.  
 
Ad.2  
Zaopiniowanie projektu uchwały Sejmiku Województwa Śląskiego w sprawie 
określenia ogólnej powierzchni przeznaczonej pod uprawy maku i konopi włóknistych 
oraz rejonizacji tych upraw w roku 2020 na terenie województwa śląskiego.  
 
Przewodniczący Komisji Rafał Kandziora przypomniał, że wszyscy otrzymali projekt 
uchwały wraz z uzasadnieniem. W uzasadnieniu jest podstawa prawna. Zgodnie z 
artykułem 46 ust. 8 ustawy z dnia 29 lipca 2005 roku o przeciwdziałaniu narkomanii 
(Dz.U. z 2019 r., poz. 852) Sejmik Województwa po zaciągnięciu opinii Ministra 
Zdrowia oraz Ministra Rolnictwa i Rozwoju Wsi określa w drodze uchwały ogólną 
powierzchnię przeznaczoną corocznie pod uprawy maku i konopi włóknistych wraz z 
rejonizacją tych upraw, mając na względzie zagrożenie narkomanią, zapotrzebowanie 
na surowce pochodzące z tych upraw oraz tradycje upraw maku i konopi na danym 
terenie. Zgodnie z art. 45 ust. 1 i 2 ww. ustawy ta uprawa maku może być prowadzona 
wyłącznie na cele spożywcze i nasiennictwo. Podobnie jest z konopiami włóknistymi. 
Zgodnie z art. 45 ust. 3 i 4 ww. ustawy uprawa konopi włóknistych może być 
prowadzona wyłącznie na potrzeby przemysłu włókienniczego, chemicznego, celulozo 
– papierniczego, spożywczego, kosmetycznego, farmaceutycznego, materiałów 
budowlanych oraz nasiennictwa. Uprawa konopi innych niż konopie włókniste jest 
zabroniona. Jest projekt uchwały przedłożony w tym zakresie zawarty na druku VI/199 
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w sprawie określenia ogólnej powierzchni przeznaczonej pod uprawy maku i konopi 
włóknistych oraz rejonizacji tych upraw w roku 2020 na terenie województwa 
śląskiego. Powinniśmy projekt uchwały poddać pod głosowanie.  
Zastępca Przewodniczącego Komisji Beata Kocik przypomniała, że w ubiegłym 
roku w podobnym czasie podejmowaliśmy taką uchwałę. Wszystkie potrzebne wymogi 
były spełnione. Pytanie jak przedstawiało się wykorzystanie zgłoszonych powierzchni 
upraw? 
p.o. Dyrektora Wydziału Terenów Wiejskich Urzędu Marszałkowskiego w 
Katowicach Marcin Rachwał odpowiedział, że w roku ubiegłym było przeznaczone 
pod uprawy konopi 3527 ha. Powierzchnia faktycznie obsiana była na poziomie 17 
hektarów. W tym roku praktycznie dwukrotnie wzrosła powierzchnia (6125,1250 ha). 
Duży wzrost powierzchni przeznaczonej pod uprawy konopi włóknistych został 
wymuszony zgłoszeniem dodatkowych 4380 hektarów planowanej powierzchni 
kontraktacji, w 146 gminach województwa śląskiego (po 30 ha w każdej) przez 
(…………………………) posiadający zezwolenie Marszałka Województwa Śląskiego. 
Zgłoszona powierzchnia na pewno nie będzie wykorzystana. Znacznie większy obszar 
jest szacowany z uwagi na szerokie zastosowanie konopi włóknistych.  
Przewodniczący Komisji Rafał Kandziora zwrócił się do Radnych, czy mają jeszcze 
jakieś pytania do przedłożonego projektu a wobec ich braku przeszedł do głosowania 
i zapytał, kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały? 
 

Wynik głosowania: za – 8, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 
Opinia: Komisja Rolnictwa i Terenów Wiejskich na posiedzeniu w dniu 10 
grudnia 2019 roku przyjęła pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały 
Sejmiku Województwa Śląskiego w sprawie określenia ogólnej powierzchni 
przeznaczonej pod uprawy maku i konopi włóknistych oraz rejonizacji tych 
upraw w roku 2020 na terenie województwa śląskiego (druk VI/199).  
 
Ad. 3 
Sprawy różne.  
 
Przewodniczący Komisji Rafał Kandziora przypomniał, że jest do zatwierdzenia 
protokół nr 8 z wyjazdowego posiedzenia na terenie Śląskiego Ośrodka Doradztwa 
Rolniczego w Częstochowie w dniu 16 września 2019 roku. Protokół został przesłany 
do Radnych pocztą elektroniczną. Następnie zapytał, czy ktoś ma uwagi do 
przedłożonego protokołu. Wobec braku zgłoszeń przeszedł do głosowania w sprawie 
przyjęcia protokołu.  
Komisja przyjęła protokół nr 8 z posiedzenia w dniu 16 września 2019 roku. 
Zastępca Przewodniczącego Komisji Stanisław Gmitruk podniósł kwestię 
wysokości środków zaplanowanych w projekcie budżetu na Marszałkowski Konkurs 
„Inicjatywa Sołecka” (kwota 3 000 000zł). Przypomniał, że wnioskował o zwiększenie 
środków do kwoty 4 600 000 na realizację tego zadania.  
Członek Zarządu Województwa Śląskiego Beata Białowąs wyjaśniła, że na razie 
jest kwota 3 mln zł. ale jak tylko pojawi się możliwość ta kwota zostanie zwiększona.  
Radny Stanisław Jaszczuk interesował się jakie działania są wspierane w ramach 
Konkursu „Inicjatywa Sołecka”. 
p.o. Dyrektora Wydziału Terenów Wiejskich Urzędu Marszałkowskiego w 
Katowicach Marcin Rachwał odpowiedział, że wachlarz wsparcia jest rozległy. 



Anonimizacji w zakresie danych dokonała Małgorzata Cieszyńska – Sokołowska, pracownik 
Kancelarii Sejmiku na podstawie art. 5 ustawy z dnia 6 września 2001 r. o dostępie do 
informacji publicznej. 
 

3 
 

Chodzi o wspieranie działań zwiększających aktywność mieszkańców, działań w 
sferze kultury, ochrony dziedzictwa, zagospodarowania miejsc publicznych istotnych 
dla mieszkańców, tworzenia warunków do rozwoju turystyki i sportu. Przyjmowane 
projekty dotyczyły między innymi budowy i doposażenia placów zabaw, budowy i 
remontów chodników, centrów rekreacji.  
Członek Zarządu Województwa Śląskiego Beata Białowąs zaproponowała, aby 
zorganizować wspólne wyjazdowe posiedzenie Komisji Rolnictwa oraz Komisji 
Edukacji, Nauki i Kultury do gospodarstwa rolnego, w którym prowadzona jest 
działalność edukacyjna.  
Zastępca Przewodniczącego Komisji Stanisław Gmitruk zaproponował, aby na 
jednym z najbliższych posiedzeń zająć się ponownie wykorzystaniem środków 
europejskich na rozwój rolnictwa i terenów wiejskich.  
Przewodniczący Komisji Rafał Kandziora zapewnił, że wpiszemy propozycje do 
planu pracy Komisji na 2020 rok. Następnie podziękował wszystkim za dyskusję i 
zakończył posiedzenie Komisji  
 
 
Protokół sporządziła 
Małgorzata Cieszyńska – Sokołowska 

 
 
 
Przewodniczący Komisji 
Rolnictwa i Terenów Wiejskich 
Rafał Kandziora 

 


